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TILBUD TIL RUSAVHENGIGE
Vedlegg: Ingen

Sammendrag:
Fauske kommune har i dag mange rusavhengige som har behov for kommunale tjenester.
Tjenester som denne brukergrppen har behov for dreier seg bL. a. om helsetjenester, boliger,
økonomisk rådgivning, oppfølging i bolig og i forhold til fritid. I tilegg til de ordinære
fagområder innenfor helse, NAV og rus/psykiatri har dette vært et tilbud som har vært gitt ut fra
en prosjektorganisering med statlig støtte. Dette har vært å leve "fra-hånd-til-munn", med
søknader og statlige tildelinger fra år ti år. Usikkerhet knyttet til hvor lenge prosjektet varer har
medført ustabilitet i forhold til ansettelser og varighet av tjenester. Det har dermed vært
problematisk å få en god nok utnyttelse av prosjektmidlene.

Ved nyttår 200812009 flyttet de 4 rusprosjektene inn i lokaler i Postv. 3. Dette har gitt helt nye
muligheter for å få til et mer brukertilpasset tilbud og å øke aktiviteten i tjenesten. Driftsutvalget
var på befaring i lokalene i oktober 2009 og fikk presentert tilbudet fra både brukere og ansatte.
Det er gitt statlig støtte til rusprosjektene ut 2009. Det planlegges å søke statlige tilskudd for
2010, men informasjon om man får tilskudd eller ikke vil ikke bli kjent før i mars/april 2010. Det
er viktig for tjenesten å ha et litt lengre perspektiv på tilbudet.

Saksopplysninger:

Fauske kommune har i drift 4 prosjekter med 4 årsverk knyttet til rusarbeid. Dette er:

· LA V-Iavterskel helsetiltak for rusmiddelbrukere. Prosjektet har vært i drift siden 2004,
først som Tunet Helsestasjon, deretter ble det flyttet sammen med FRAMTIA i Sjøgt.

· STYRK - Styrking av oppfølgingstjeneste for rusmisbrukere, vært i drift fra 2005, men
det har vært opphold i prosjektet underveis pga. turnover ansatte

· LAR - Oppfølging av pasienter med legemiddelassistert rehabilitering har hatt tideling
fra 2005, men også her det vært opphold pga. turnover i ansettelser.

Disse tre prosjektene er finansiert fra Helsedirektoratet. Det siste prosjektet er finansiert fra
Arbeids- og Velferdsdirektoratet:

· Økonomisk rådgiving og gjeldsrådgiving for mennesker med dobbeltdiagnose
rus/psykiatri med drift fra juli 2007.



Fauske kommune fikk i 2009 kr. 2 070 000 til disse prosjektene. I tilegg ble det gitt tilsagn på
kr. 83.000 for kunnskaps- og erfaringsspredning. Disse skal benyttes til hospitering og
kursvirksomhet.

I tildelingsbrevet for STYRK i 2009 ble det varslet om nedtrapping av tilskuddet i 2010. For
prosjektet øk. Rådgiving er det gitt signaler om at tilskudd bare gis for 3 år, og i juli 2010 har
denne tjenesten vært gitt i 3 år. Dette innebærer at en kan regne med å få tilskudd for drift for
halve året. For prosjektene LAV og LAR er det signaler som tyder på at det kan være mulig å få
ytterligere tilskudd i 2010.

Med flytting til Postv. 3 har tjenesten fått mye mer areal disponibelt, slik at det er mulig å ha
tilbud om ei stue hvor brukerne kan oppholde seg og hvor det er mulig å be om bistand ved
behov. Det er åpent hus 3 dager i uka, de øvrige 2 dagene brukes til hjemmebesøk og annen
oppsøkende virksomhet. Disse dagene benyttes også til samarbeidsmøter. Ansatte i prosjektene
er i stort omfang med i ansvars grpper. I løpet av det siste året har omfanget i bruk av
Individuell Plan for denne brukergruppen økt fra O til 8.

I tilbudet som driftes i Postv. 3 inngår både et aktivitets - og ernæringstilbud, samt mulighet for
samtale, behandling og prøvetaking. Det holdes husmøter hver 14. dag, hvor brukerne aktivt
medvirker til utformingen av tilbudet. Av aktiviteter som tilbys kan nevnes fysisk trening på
Friskhuset, innebandy og kick boksing. Det er lunsj en dag i uka og vafler hver fredag. Det er ca.
100 - 120 brukere som benytter seg av tilbudet i Postv., noen mer sporadisk, mens andre både
ofte og regelmessig.

Det er inngått en 3-årig leieavtale ut 2011, med opsjon på videre leie for ytterligere 3 år.

Saksbehandlers vurdering:

Tilbud om tjenester til rusmisbrukere må sees i et lengre tidsperspektiv enn fra den ene året til
det andre. Dette er et langsiktig arbeid som krever tålmodighet, evne til å bygge opp tilit og
relasjoner til brukerne. Det kreves at ansatte har evne til å bygge opp motivasjon og å kunne
formidle tro på framtida.

Tilbudet som er bygget opp i Postv. 3 har gitt brukerne et annet sted å være enn å drive gatelangs
eller i venterom på legekontor eller NAV. Her er det mulig å finne noen å prate med, søke hjelp,
råd og veiledning. I tilegg er det godt og varmt der, og noen ganger mulighet for noe å bite i.
Hos noen av brukerne er både ernærings- og helsetilstand lite tilfredsstilende. Det drives
opplæring i å takle det daglige livet; lage mat, hygiene, sosial relasjonsbygging, hjelp til å styre
økonomien med mer.

De fire ansatte i Postveien utfyller og bistår hverandre selv om de er ansatt i helt forskjellige
prosjekter. De jobber som et team og stepper inn for hverandre ved behov. Dette er helt
nødvendig for å kunne gi et stabilt tilbud og for å kunne handtere en arbeidshverdag som byr på
mange utfordringer. Da Tunet Helsestasjon ble opprettet, var det bare en som jobbet der. Det må
i ettertid konkluderes at det ikke er hensiktsmessig med en slik "en-manns- jobbing". Det legges
opp til at det alltid er 2 ansatte i lokalene når det er åpnet hus.

Fauske kommune har det siste året fått gode tilbakemeldinger fra Fylkesmannen i Nordland for
arbeidet som drives i forhold til rus avhengige. Til tross for mange gode tilbud i Postv. 3, er det
fortsatt områder som det må jobbes mer aktivt med, bL.a. boligtilbud. Det fremmes nå sak for



politisk behandling for oppretting av boligtilbud til denne brukergrppen. Imidlertid sier all
forskning at det ikke nytter bare å tilby boliger til rusavhengige, de har også behov for
oppfølging i boligen. Mange har levd et liv i rus fra ungdommen av og har ikke lært seg å mestre
hverdagslivet som voksen. I tilegg er det mange som sliter med psykiske problemer.

Selv om prosjektene har vært i drift i flere år i forskjellige lokaler og med forskjellge ansatte, så
er det først nå en begynner å se konturene av resultater med å ha en stabil og forutsigbar drift i
tilpassede lokaler. En er nå i ferd med å skaffe seg oversikt over brukergrppa og se resultater
med bedre mestring av livet for noen av brukerne. Det er derfor viktig å fortsette dette arbeidet
med litt mer langsiktig målsetting. Tilbudet som i dag gis i Postveien utgjør en vesentlig forskjell
i hverdagen for mange. På sikt kan en også regne med at det kan redusere kommunens kostnader
på andre områder og at det kanskje kan bidra til å redusere kriminalitet.

Selv om tilbudet er finansiert med prosjektmidler med en fra - og til dato, så har det hele tiden
vært en av forutsetningene for å få tildelt tilskudd at kommunen etter prosjektperioden skulle
finansiere et godt tilbud til rusmisbrukere. Statsstøtten er ment som et insitament for å få dette
over på en stabil kommunal drift. Veien fra prosj ekt til ordinær drift kan være vanskelig, selv for
gode prosjekter.

Selv om det i 2009 ble gitt signaler på at Fauske kommune ikke kunne forvente å få full dekning
med statlg støtte av alle prosjektene, så er det fortsatt viktig å søke ekstern finansiering der det
er mulig. Dette vil bli gjort. Det er i budsjettforslag for 2010 lagt inn delvis ekstern finansiering
av prosjektene. Dette innebærer at det i budsjettforslag for 2010 ligger en kommunal egenandel
for å drifte Postv. 9, totalt beregnet til ca. kr. 800.000. De reelle kostnadene vil være avhengig av
hvor stort det statlige tilskuddet blir for alle 4 prosjekt. For å beholde kompetente ansatte og for å
kunne etablere et mer langsiktig tilbud for brukerne er det hensiktmessig å tenke mer enn 1 år av
gangen. Det forslås derfor at tilbudet i Postv. 3 opprettholdes ut 2011 med den bemanning som i
dag er prosjektfinansiert. Denne tidsperiode er sammenfallende med leiekontrakt for lokalene. I
løpet av denne periode forutsettes det at følgende blir utført:

. Kartlegging av brukergrppen

. Evalueres av tilbudet inkL. brukerundersøkelser

. Utarbeidelse ny rusplan

. Tilpasning av tilbudet i forhold til øvrig rus/psykiatritjeneste og behov for oppfølging i

boliger

Et toårig perspektiv vil kunne gi denne tjenesten en nødvendig forutsigbarhet, slik at en kan få
dokumentert resultater i forhold til tilbudet som gis til rusavhengige.

INNSTILLING:

1. Tilbudet til rusavhengige i Postveien 3 opprettholdes ut 2011 med dagens
ressursbruk.

2. Det søkes fortsatt ekstern finansiering av tilbudet
3. I løpet av denne perioden skal tilbudet evalueres og tilpasses den øvrige

rus/psykiatri tj enesten
4. Det skal gjøres en kartlegging av brukergruppen og ny rusplan skal utarbeides. Dette

arbeidet startes opp i løpet av 2010.



DRIF-066/09 VEDTAK- 25.11.2009

Bjørn Inge Gabrielsen (FRP) fremmet på vegne av posisjonen følgende forslag ti
punkt 2:
Det fastsettes ekstern finansiering av tilbudet slik at kommunens andel maksimalt blir kr.
800.000,- pr. år.

Innstilingens pkt. 1, 3 og 4 ble enstemmig vedtatt.
FRP's forslag pkt. 2 på vegne av posisjonen ble enstemmig vedtatt.

INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET:
1. Tilbudet til rusavhengige i Postveien 3 opprettholdes ut 2011 med dagens

ressursbruk.
2. Det fastsettes ekstern finansiering av tilbudet slik at kommunens andel maksimalt blir

kr. 800.000,- pr. år.
3. I løpet av denne perioden skal tilbudet evalueres og tilpasses den øvrige

rus/psykiatri tj enesten
4. Det skal gjøres en kartlegging av brukergruppen og ny rusplan skal utarbeides. Dette

arbeidet startes opp i løpet av 2010.

FOR-088/09 VEDTAK- 30.11.2009

Siv Anita Johnsen (AP) fremmet rådmannen innstiling:
1. Tilbudet til rus avhengige i Postveien 3 opprettholdes ut 2011 med dagens

ressursbruk.
2. Det søkes fortsatt ekstern finansiering av tilbudet
3. I løpet av denne perioden skal tilbudet evalueres og tilpasses den øvrige

rus/psykiatri tj enesten
4. Det skal gjøres en kartlegging av brukergruppen og ny rusplan skal utarbeides. Dette

arbeidet startes opp i løpet av 2010.

Arne B. Vaag (V foreslo nytt pkt. 2:
Det forutsettes ekstern finansiering av tilbudet slik at kommunens andel maksimalt blir
kr. 800.000,- pr. år.

Driftsutvalgets innstiling med V' s forslag pkt. 2 ble vedtatt 7 mot 2 stemmer avgitt for
AP' s forslag.

INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET:
1. Tilbudet til rusavhengige i Postveien 3 opprettholdes ut 2011 med dagens

ressursbruk.
2. Det forutsettes ekstern finansiering av tilbudet slik at kommunens andel maksimalt

blir kr. 800.000,- pr. år.
3. I løpet av denne perioden skal tilbudet evalueres og tilpasses den øvrige

rus/psykiatri tj enesten
4. Det skal gjøres en kartlegging av brukergruppen og ny rusplan skal utarbeides. Dette

arbeidet startes opp i løpet av 2010.



Ragnar Pettersen
rådmann


